
Na kraju svake godine ostajemo začuđeni kako je brzo "pro-

letjela", a da se, što bi narod rekao, gotovo "nismo ni okre-

nuli". Vrijeme je za izradu programa rada za iduću godinu, 

ali ponajprije za osvrt na izvršenje zacrtanih programa za 

ovu koja je na kraju. Možda će trebati samo prepisati proš-

logodišnji program, jer što zbog objektivnih, a što subjek-

tivnih razloga, ništa se nije promijenilo. U ovoj našoj uvod-

noj riječi nastojimo naznačiti aktualne probleme struke, 

argumentirati ih i poticati rješenja, očekujući da će trenutno 

mjerodavni u struci uvažiti stavove struke, prenijeti ih i bra-

niti ih na razini politike koja o svemu odlučuje. Prisjetit 

ćemo se o čemu smo u ovoj rubrici pisali u ovogodišnjih 5 

dvobroja časopisa, pa da vidimo ako se "nismo ni okrenuli", 

da li smo se bar malo pokrenuli, ili ćemo zaista samo pre-

pisati prošlogodišnji program rada.

U dvobroju 1–2 prisjetili smo se na našega dugogodišnjeg 

glavnog urednika Šumarskoga lista, profesora emeritusa dr. 

sc. Branimira Prpića, koji nas je napustio na prvi dan Nove 

2012. godine. Dugi niz godina on je u ovoj rubrici ukazivao 

na aktualne probleme struke. Na te tekstove, smatrajući ih 

izuzetno značajnima, posebno smo se osvrnuli u rubrici 

Priznanja u tekstu Državna nagrada za znanost za 2010. 

god. – Nagrada za životno djelo prof. em. dr. sc. dr. h. c. 

Branimiru Prpiću. U tome prvome dvobroju ukazali smo i 

obrazložili, za šumu i hrvatsko šumarstvo, pogubnu odluku 

o smanjenju sredstava OKFŠ-a za 50 % te bojazan da se taj 

doprinos potpuno ukine.

U dvobroju 3–4 pod naslovom "Hrvatsko šumarstvo na ra-

skrižju", ukazali smo ponajprije na neutemeljeno ignorira-

jući odnos politike prema struci i na ozbiljno nagriženo 

načelo zajedništva u donošenju dalekosežnih odluka za 

šume i šumarstvo. Kao primjer uzeli smo različita gledišta 

oko kanala Dunav–Sava, Natura 2000, zapošljavanja u šu-

marstvu i navodni višak radnika u odnosu na manjak po-

slova kojih ima ali ih ignoriramo, te napose na odnos znanja 

i podobnosti.

U dvobroju 5–6 posebno smo ukazali na nedastatak suvisle 

stragije u odnosima šumarstva i prerade drva i neprestanog 

razmimoilaženja kada je riječ o cijenama i načinu prodaje 

drvnih sortimenata, koje su po našem mišljenju glavni 

uzrok neekonomičnog i stručno nedozvoljenog korištenja 

visoko vrijedne sirovine i time rasipanja nacionalnog bo-

gatstva. Cijena drvnih sortimenata glede učešće drva kao 

sirovine za proizvodnju fi nalnog visoko kvalitenog drvnog 

proizvoda ne opravdava napade na navodno visoku cijenu 

sirovine, ali omogućuje laku zaradu, posebice pilanama te 

preradu visoko vrijednih drvnih sortimenata u poluproi-

zvode najnižih kategorija. Napomenuli smo kako su upravo 

drvoprerađivači glavni korisnici FSC certifi kata hrvatskih 

šuma, a sredstva OKFŠ-a trpaju u parafi skalne namete koje 

ne žele plaćati.

U dvobroju 7–8 pisali smo pak o problemu restrukturiranja 

trgovačkog društva Hrvatske šume d.o.o., koje se pokušava 

restrukturirati po "trećem receptu" nakon pokušaja s Ircima 

i Ekonomskim fakultetom. Nova su vremena, ali postoje i 

iskustva i uspješni recepti koje smo mi, a i države sa dužom 

šumarskom tradicijom provodili i sada provode, pa ne treba 

biti previše pametan za slično primijeniti. Rekli  smo da nije 

bit restrukturiranja u šumarstvu u otpuštanju radnika, nego 

u neophodnom stručnom obavljanju propisanih poslova i 

širenju gospodarskih aktivnosti, ako su one sastavnica op-

ćeg napretka društva.

Upravo o današnjoj politici zapošljavanja u šumarstvu pi-

sali smo u dvobroju 9–10, komparirajući profi t i poslove 

koje je u šumarstvu nužno obavljati da bi šume ostale 

vječne, proizvodeći dobra koja svi želimo koristiti, ali ne i 

plaćati.

Na kraju godine opetovano se nadamo da će se u nadole-

zaćoj godini glas struke više slušati, pa u nadi da će tako i 

biti, čitateljima Šumarskoga lista želimo Čestit Božić i sretnu 

i uspješnu 2013. godinu.
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